
 

 
 

ΚΑΖΑΝΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΕΥΒΟΙΑΣ 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
  
 

Δευτέρα, 2 Ιουνίου 2025 
  
 
Προς την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, κα 
Μιχαηλίδου Δόμνα 
  
Θέμα: «Σε τι στάδιο βρίσκεται η τροποποίηση του άρθρου 95 του ν. 
5043/2023, ώστε η αύξηση των προνοιακών επιδομάτων του άρθρου  
να αφορά όλα τα άτομα με αναπηρία;» 
 
Κυρία Υπουργέ, 
 
Όπως γνωρίζετε, με το άρθρο 95 του ν. 5043/2023 («Αύξηση επιδομάτων που 
χορηγούνται σε άτομα με αναπηρία από τον Ηλεκτρονικό Εθνικό Φορέα 
Κοινωνικής Ασφάλισης (e-Ε.Φ.Κ.Α.) και τον Οργανισμό Προνοιακών 
Επιδομάτων και Κοινωνικής Αλληλεγγύης (Ο.Π.Ε.Κ.Α.) – Τροποποίηση παρ. 1 
άρθρου 35 ν. 5006/2022»), δόθηκε, μετά από χρόνια, αύξηση 8% στο 
παραπληγικό επίδομα. Δυστυχώς, από την έναρξη ισχύος της διάταξης 
δημιουργήθηκε ένα ζήτημα ανισότητας μεταξύ των ατόμων με αναπηρία, 
καθώς η διάταξη αυτή –λόγω της ειδικής περιπτωσιολογίας που περιλαμβάνει– 
δεν συμπεριλαμβάνει όλα τα άτομα με αναπηρία, όπως, για παράδειγμα, 
άτομα που εργάζονται στο Δημόσιο, σε ΟΤΑ και σε Νομικά Πρόσωπα 
Δημοσίου Δικαίου. Δεκάδες οικογένειες, όταν αιτήθηκαν την καταβολή του 
ποσού της αύξησης, πληροφορήθηκαν ότι από τη διατύπωση της διάταξης δεν 
προκύπτει ρητώς ότι η αύξηση περιλαμβάνει και τις περιπτώσεις τους. 
 
Στην υπ’ αριθμ. πρωτ. 6547/06-09-2024 ερώτηση μας (και ενώ είχαν 
προηγηθεί δυο ακόμα παρεμβάσεις μας), το Υπουργείο απάντησε με την αριθ. 
πρωτ. 4743/29-10-2024 ότι η οριστική και καθολική εφαρμογή της αύξησης 
8% στα προνοιακά επιδόματα παντού απαιτεί νομοθετική τροποποίηση και 
συνεργασία με τον ΟΠΕΚΑ και τους ΟΤΑ. 
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Ως εκ τούτου, 
 
Ερωτάσθε κα Υπουργέ, 
 

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκονται οι ενέργειες για την νομοθετική τροποποίηση 
που θα επιτρέψει την εφαρμογή του άρθρου 95 του ν. 5043/2023, 
λαμβάνοντας υπόψιν την απάντηση του Υπουργείου «Σε κάθε 
περίπτωση, είμαστε αποφασισμένοι και ήδη κινούμαστε προς την 
κατεύθυνση υλοποίησης της οριστικής λύσης του δίκαιου αυτού 
αιτήματος.» Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα κατάθεσης της σχετικής 
νομοθετικής ρύθμισης στη Βουλή; 
 

2. Ποιες πρωτοβουλίες έχουν ήδη ληφθεί, σε συνεργασία με τους ΟΤΑ και 
τον ΟΠΕΚΑ, για την καταγραφή των συγκεκριμένων δικαιούχων; 
Υπάρχει ολοκληρωμένη καταγραφή ή ποιο είναι το προγραμματισμένο 
χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσής της; 

 
3. Θα ισχύσει αναδρομικά η αύξηση του 8% για τα άτομα που αδίκως 

εξαιρέθηκαν, από την ημερομηνία δημοσίευσης του άρθρου 95 ή θα 
εφαρμοστεί μόνο από την ημερομηνία τροποποίησης του θεσμικού 
πλαισίου; 

 
Η ερωτώσα βουλευτής 

  
                                Καζάνη Αικατερίνη  

 
                                  
 
 




